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Beiktatták 
az MHSZ aj 
megyei titkárát 

Ünnepélyes munkaértekez-
let volt tegnap Szegeden, a 
honvédelem házában. Beik-
tatták a Magyar Honvédel-
mi Szövetség Csongrád me-
gyei titkári tisztébe Mihalik 
Ferenc honvéd alezredest, 
valamint gazdasági helyette-
sét, SzemÓk Árpád honvéd 
alezredest. Mindketten több 
mint negyedszázada a kato-
nai pályán dolgoznak. 

Az eseményen, amelyen a 
szövetség megyei, valamint 
szegedi, hódmezővásárhelyi, 
makói, szentesi és csongrádi 
városi és járási vezetői, 
munkatársai vettek részt — 
jelen volt dr. Kovács Lajos, 
az MSZMP Csongrád megyei 
Bizottságának osztályvezető-
je, továbbá Joö Sándor ezre-
des, az MHSZ főtitkárhelyet-
tese. 

Tanácskozás 
a szocialista országok 
szakmunkásképzéséről 

Karakas László munka-
ügyi miniszternek, a magyar 
delegáció vezetőjének elnök-
letével szerdán a Parlament 
delegációs termében meg-
kezdte munkáját a szocia-
lista országok szakmunkás-
képzését irányító főhatósá-
gok vezetőinek értekezlete, 
amelyen részt1 vesz dr. Han-
ga Mária oktatási miniszter-
helyettes is. 

Az 1972-ben elsőként 
Moszkvában, majd ezt kö-
vetően Berlinben és Szófiá-
ban rendezett találkozó után 
most negyedszer ült össze a 
nemzetközi tanácskozás. 
Résztvevőit az MSZMP Köz-
ponti Bizottsága és a Mi-
nisztertanács nevében Ka-
rakas László köszöntötte. 
Hangsúlyozta: hogy a nem-
zetközi együttműködést a 
szakmunkásképzésben is szé-
lesíteni kell, különös tekin-
tettel a korszerű szakmai is-
meretekhez juttató képzés 
erkölcsi-politikai tartalmára. 

A tanácskozáson részt ve-
vő tíz ország — Bulgária, 
Csehszlovákia, Kuba, Len-
gyelország, Magyarország, 
Mongólia, az NDK, Romá-
nia, a Szovjetunió és a VDK 
— küldöttsége a szakmun-

kások középiskolai képzésé-
nek formáiról és tartalmá-
ról tárgyal; elemzi a mun-, 
kások szakképzettsége és ál-
talános műveltsége növelé-
sének korszerű elveit, s ezek 
gyakorlati érvényesülését. 

Az adott országok szük-
ségleteihez és lehetőségeihez 
igazodó sajátos módszerek 
ismertetése, a tapasztalatok 
közreadása mellett naptren-
den szerepel a tudományos-
technikai forradalomnak a 
munka tartalmára és a szak-
munkásképzés iránt támasz-
tott követelményeinek meg-
határozására vonatkozó kö-
zös kutatási program jelen-
legi állásáról szóló jelentés, 
s határoznak a következő 
tanácskozás helyéről és idő-
pontjáról is. 

Az értekezlet csütörtökön, 
előreláthatólag a délutáni 
órákban fejezi be munkáját, 
s a tanácskozásról jegyző-
könyv készül. 

A külföldi küldöttségek az 
értekezlet befejeztével ellá-
togatnak több vidéki szak-
munkásképző intézetbe, hogy 
közelebbről ismerkedjenek a 
szocialista szakmunkáskép-
zés negyedszázados magyar 
gyakorlatával. 

Megtervezett fagyoskodás 
A cím nem a mai állapoto-

kát jellemzi a Tömörkény 
utca 2/C számú házban, ha-
nem a tavaly téliekét. Tör-
tént, hogy e ház sarokba eső, 
háromszobás, hallos lakásait 
az első, a második és a har-
madik-emeleten hídroterm-
füléssel látta el az Ingatlan-
kezelő Vállalat. A lakások 
etázsfűtéseinek berendezését 
1974 őszén adták át rendel-
tetésüknek. Télen derült ki 
aztán, hogy a beszerelt ra-
diátorok nem tudják felfűte-
ni a lakásokat, mert, úgy-
mond, a fűtésszámitást el-
tervezték. A lakosok fagyos-
kodtak,' illetve ahol megma-
radt még a cserépkályha, 
kénytelenek voltak abban 
fűteni, és mérgelődtek a hi-
deg radiátorok láttán. 

Annak idején a Szegedi 
Magas- és Mélyépítő Vállalat 
gázszerelő részlegének szak-
emberei hónapokig dolgoztak 
e ház lakásaiban, nem kis 
felfordulást okozva. A kor-
szerűbb fűtésért ezt zokszó 
nélkül viselték el a lakók. 
Nemrégiben ismét szerelők 
jelentek meg, hogy kijavít-
sák a tervezési hibát, azaz 
elégséges radiátortestet sze-
reljenek a lakásokba. A 
szomszédból odalátni a Tö-
mörkény utca 2/C számú ház 
udvarába. Egyesek csodál-
koztak is, hogy mar megint 

Összefogás a jobb 
eredményekért 

A DÉLÉP művezetőinek véleménye 
A Dél-magyarországi Ma- Q 

gas- és Mélyépítő Vállalat 
brígédvezetőínek közelmúlt-
ban tartott megbeszélésén 
többen fölvetették, hogy a 
feladatok tisztázása érdeké-
ben jó lenne, ha a műveze-
tőket is Összehívnák a veze-
tők. Ezért, s mert az igazga-
tó pontos jegyzéket készített 
a csoport-, a brigád- és a 
művezetők jogairól és köte-
lességeiről, az utóbbiakat is 
értekezletre hívták össze. A 
DÉLÉP munkásszállójának 
ebédlőjében tegnap, szerdán 
megtartott tanácskozáson 
Martonosi Imre szb-titkár 
köszöntötté a meghívottakat, 
majd Sípos Mihály Igazgató 
beszélt a vállalat eddigi 
eredményeiről, s problémái-
ról. Elmondotta, hogy mér-
séklődött a termelés növeke-
désének üteme a tavalyi év-
hez képest. Legtöbb gondot a 
létszámhiány és a nem meg-
felelő termelékenység oko-
zott. Különösen a magas-, il-
letve a mélyépítési üzem-
igazgatóság dolgozóitól vár-
nak jobb munkát. Mutatko-
zott lemaradás a fogadószint-
építőknél is, de nyáron az 
üzemigazgatóságokhoz inté-
zett felhívás nyomán sok bri-
gád segített, így sikerült a 
fogadószint-építést némileg 
felgyorsítani. 

A második napirendi pont-
ról — a vállalat munkavé-
delmi helyzetének értékelé-
séről — készített beszámoló-

Acs S. Sándor felvétele 

A tanácskozás résztvevőinek egy csoportja 

feladatok a vállalat szak- felelnek • munkavédelmi 
szervezeti bizottságára is — vizsgákon, tehát ismerik fel-

adataikat, mégsem tudják 
megakadályozni a gyakori 
baleseteket. Tóth István, a 
munkavédelmi iroda vezető-
je kérte, hogy a baleseteket 
mindig jelentsék be a mű-
vezetők. Gyakran okoz bo-
nyodalmat az is, hogy a/ 

Adnak-e majd elég meleget a radiátorok? 

kétszer tud fizetni olyan ják, több tízezer forintot, azt 
munkáért, amelyet egyszer egyelőre nem lehet tudni, 
kellett volna csak megcsi- nem szólva arról, hogy a la-
nálni, de jól. Megtudtuk, kók egymást követően két-
hogy aki annak idején e la- szer viselték el a szereléssel 
kások fűtésének tervezését járó felfordulást a lakásban, 
elhibázta, az már nincs a Ezek után kérdés: kinek jó 
cégnél, és az a műszaki el- ez? A népgazdaságnak sem-

szerelók dolgoznak azokban lenőr sincs már az IKV-nál, ml esetre sem. 
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nemrégiben fejezték be a 
munkát. Felmerül a kérdés : 
vajon kinek a terhére szá 

aki a kész munkát 1974 őszén 
műszakilag átvette. Megtud-
tuk, hogy Szegeden, főleg a 
Belvárosban, mintegy 300 
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lényegesen hatékonyabb el-
lenőrzésre van szükség. 

A kiadott írásos anyaghoz, 
vatamint az igazgató szavai-
hoz hozzászólok közül Kór-

hoz ugyancsak Sipos Mihály pátt Lajos 'gépészeti üzemve-
fűzött hozzá gondolatokat, zető az üzemanyag-takaré-
Aggódva beszélt arról, hogy kosságra és az eszközökkel . . . „ . „ . 
— bár sokat tettek a körül- való ügyesebb gazdálkodásra esetek korulmenyeit máskép-
mények javításáért — még hívta fel a művezetők figyel- P e n mesélik el a művezetők, 
mindig sok a baleset, a ki- mét., Heim János termelési mint dolgozóik. Kérte meg 
eső munkanap. Legtöbbször a igazgatóhelyettes beszélt a a munkavédelmi szemlék ha-
technológiai előírások fi- tervdokumentációk felülvizs- tekonysagának fokozását is. 
gyeimen kívül hagyása okoz gálatának, valamint az épít- A tanácskozáson kialakult 
balesetet. Gyakrán előfordul, kezések előkészítésének fon- vitát Sipos Mihály foglalta 
hogy az okokat nem vizsgál- tosságáról. Érdekesnek — össze, s végezetül felhívta a 
ják meg eléggé a munkahe- egyúttal sajhálatosnak — ta- művezetők figyelmét a szo-
lyi vezetők, pedig azokból so- látta, hogy a termelés köz- cialista munkaverseny fon-
kat tanulhatnának. Várnak vetlen irányítói általában jól tosságára. 

Szolidaritási 
és barátsági napok 

Idén ősszel is megrendezi 
a népfront, a Magyar Szo-
lidaritási Bizottság a társa-
dalmi és tömegszerv„ezelek 
közreműködésével a szolida-
ritási, béke es barátsági na-
pokat. Az akció tulajdonkép. 
pen már elkezdődött, hiszen 
a második világháború be-
fejezésének 30. évfordulóján, 
szeptember 2-án az első ren-
dezvényeket már megtartot-
ták Csongrád megyében. Né-

hány nappal később, szep-
tember 11-én pedig több he-
lyen volt szolidaritási gyű-
lés a • chilei fasiszta junta 
terrorja ellen. 

A november 7-ig tartó szo-
lidaritási akciónak különös 
jelentőséget ad, hogy har-
minc évvel ezelőtt ért véget 
a második világháború és az 
is, hogy a szocialista orszá-
gok következetes békepoliti-
kéjának eredményeként Hel-

molják el az újabb költsége- lakosban van hidroterm-
. „ r a o / i v r o r n t i i r oo n e n I-v 

A munkamenet most a kö-
vetkezőképpen alakult: a 
korábbi félcolos csövet há-
romnegyedesre cserélték ki, 
tehát bontani kellett. Egyik 
lakásban az első szerelési 
munka befejezése után tapé-

rendszerű fűtés, és a beren-
dezések 4—5 százalékára 
volt kifogás eddig. Ebbe tar-
toznak a Tömörkény utca 
2/C szóban forgó lakásai is. 

Barabás József műszaki el-
lenőr szerint a próbafűtés 
annak idején kora ősszel 

táztak, Itt tehát a csöveket történt, holott azt célszerűbb 
nem engedték megbontani, 
csupán a radiátortestek szá-
mát gyarapították az ú j ter-
vezés szerint. Egy másik la-
kás két szobájában az első 
alkalommal 35 bordával sze-
reltek be radiátorokat. Ezek 
nem adtak a télen kellő 
meleget. Ezeket most — az 
újabb tervezés szerint — elő-
ször 49-re szaporították, de 
ez sem volt elégséges. Menet 
közben megint áttervezték, 
összesen 69 bordára. 

Mindezek láttán jártunk az 
Ingatlankezelő Vállalatnál, 
és kértünk választ Tóth De-
zső műszaki osztályvezetőtől 
és Barabás József műszaki 
ellenőrtől. Kérdésünk először 
az volt, hogy olyan gazdag, 

lett volna mínusz 10 Celsius-
foknál, vagy legalábbis a té-
li szezon után kellett volna 
a berendezést műszakilag 
átvenni. Tóth Dezső osztály-
vezető viszont az eltervezett 
kalóriaveszteséget ezeknél a 
lakásoknál azzal indokolta, 
hogy nekik, mint megrende-
lőknek a tervező cég nem 
adta át a számítási anyagot, 
hogy utána tudjanak szá-
molni: kielégítő lesz-e majd 
a fűtés? Ilyenformán zsákba-
macskát vesznek át a műsza-
ki átadás-átvételkor, illetve, 
ha hiba keletkezik, azt majd 
korrigálni lehet a garanciális 
javításkor. 

Hogy a másodszori mun-
kát, a fűtési berendezés pót-

nagyvonalú-e az IKV, hogy lását kinek a számlájára ír-

Nagyközségi, községi tanácsi 
vezetők megyei értekezlete 

A megye nagyközségeinek tairól. Rámutatott arra, 
és községeinek tanácsi veze- hogy a tanácsi szervek 
tői szerdán tanácskozást tar- munkájukat nyugodt és jó 
tottak Szegeden, a megyei politikai légkörben fejthet-
tanácsháza nagytermében, ték ki, s eredményesen tá-
Kovács Imrének, a megyei maszkodhattak a párt- és tö-
tanács általános elnőkhelyet- megszervezetek, valamint a 
tesének megnyitója után dr. 
Perjési László, a megyei ta-
nács elnöke értékelte azt a 
munkát, melyet az elmúlt 
másfél év alatt a községi 
tanácsok végeztek. Többek 
között beszélt a községi ta-
nácsszervek működését meg-
határozó személyi adottsá-
gokról, gazdálkodási feltéte-
lekről, a tanácsi testületek 
működéséről, a tisztségvise-
lők munkájáról, valamint a 
községi egységes szakigazga-

latok még jobb kihasználásá-
ra. Rámutatott arra, hogy a 
községi tanácsok már elké-
szítették a következő ötéves 
tervidőszak javaslatait, s 
azok szervesen illeszkednek 

lakosság támogatására. Az a m e g y e fejlesztési koncep-
eredmények és problémák cíóiba. 
mélyreható vizsgálata azt 
bizonyítja, hogy a me-
gye nagyközségeinek és 
községeinek tanácsi vezetői 
országos viszonylatban is jó 
eredményt értek el — az 
összehasonlításnál jól álljak 
a próbát. 

Az 1975—76. évi fő felada-
tok összegzése során felhívta 

A beszámolót követő vitá-
ban több községi vezető fel-
szólalt, elmondva azokat a 
gondokat és terveket, ame-
lyek foglalkoztatják a lakos-
ságot. 

A nagyközségi, községi ta-
nácsi vezetők megyei érte-
kezletén részt vett és felszó-
lalt Bíró Lajos, a Közalkal-a figyelmet a tanácsi tevé-

tási szervek működésének kenység demokratizmusának mázolták Szakszervezetének 
főbb vonásairól, tapasztala- szélesítésére, a tömegkapcso- megyei titkára is. 

sinkiben sikerrel zárulhatott 
az együttműködési és biz-
tonsági konferencia. 

Az őszi szolidaritási és ba-
rátsági gyűléseken elsősor-
ban a chilei, a portugál, a 
bangladesi nép harcával fog-
lalkoznak az előadók és a 
hallgatók. Ennek jegyében 
rendezik a népfrontbizottsá-
gok az eszmecseréket Sze-
geden: szeptember 26-án 
délután S órakor az alsó-
várost pártszervezet helyisé-
gében (Rákóczi utca 11,. 
szeptember 30-án délután 5 
órakor a Belváros IL párt-
szervezet helyiségében, ok-
tóber 10-én délután 5 órakor 
a felsővárosi pártházban, ok-
tóber 13-án délután 5 órakor 
a tar ján! pártházban, októ-
ber 21-én délután 5 órakor 
a rókusi párthózban, novem-
ber 3-án délután 5 órakor a 
hattyastelepi óvodában. 

A szocialista országok né-
pei közötti barátság elmélyí-
téséért rendezik meg októ-
ber 9—10-én Szegeden és 
Hódmezővásárhelyen a ma-
gyar—lengyel, október 13-én 
Bordányban a magyar—bol-
gár barátsági napokat. A 
Nagy Októberi Szocialista 
Forradalom ünnepének tisz-
teletére pedig magyar—szov-
jet barátsági napokat tarta-
nak. 
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